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Аграрная Луганщина переживает не лучшие време-
на. На территории области было более 1,1 миллиона 
гектаров пахотной земли, а сейчас на подконтрольной 
Украине территории осталось 989 тыс. га земли. Не 
только уменьшение территории, но и отделение бо-
евиками части области сказалось на работе всего аг-
ропромышленного комплекса: на неподконтрольной 
Украине территории остались цеха для работы жи-
вотноводческих комплексов, мясокомбинаты, заводы 
по переработке крупы. Но специалисты не опускают 
руки, считая, что сейчас необходимо объединение 
фермеров, переход на европейские стандарты каче-
ства, поиск доноров, привлечение инвестиций.

ЛУГАНЩИНА АГРАРНАЯ
Светлана ДЕМИДОВА

Во время поездки в Тро-
ицкое, по случаю 90-й годов-
щины основания Троицкого 
района, глава области Юрий 
Гарбуз ознакомился с рабо-
той предприятия по перера-
ботке подсолнечника ООО 
«Агро Кэпитал Групп ЛТД». 
Предприятие, основанное 
полностью на иностранные 
инвестиции, осуществляет 
деятельность в Троицком 
районе с 2011 года. На нем 
работают 150 сотрудников. 
Основными видами продук-
ции предприятия являются 
подсолнечное масло и шрота. 
В год предприятие перераба-
тывает около 160 тысяч тонн 
подсолнечника.

«На примере этого пред-
приятия мы видим, что 

иностранные инвестиции в 
переработку сельскохозяй-
ственной продукции в Лу-
ганской области могут быть 
успешными. Развитие агро-
промышленного комплекса 
Луганщины — одно из при-
оритетных направлений де-
ятельности областной госу-
дарственной администрации. 
Производители и переработ-
чики сельскохозяйственной 
продукции получали и будут 
получать от нас всяческую 
помощь и поддержку, как на 
региональном, так и на обще-
государственном уровне», — 
отметил Юрий Гарбуз во вре-
мя разговора с руководством 
предприятия.
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Шановна молодь Луганщини!

Сучасна історія нашої держави є свідченням високої суспіль-
ної активності молодого покоління України.

Я завжди захоплююсь здатністю молоді долати труднощі, від-
стоювати ідеали свободи й справедливості.

Хочу окремо привітати представників молодіжних рухів, які 
створюють суспільно-активні проекти, і громадські організації. 
Своєю діяльністю ви нас надихаєте!

Ми залучатимемо кращих представників молоді до форму-
вання та реалізації внутрішньої і зовнішньої політики нашо-
го регіону. Спільними зусиллями нам вдасться створити гідні 
умови для втілення вами свого інтелектуального, культурного 
та творчого потенціалу.

Молоде покоління українців є і буде рушійною силою пере-
творень в державі.

Бажаю вам наснаги, розквіту талантів і нескінченних сил.
Майбутнє нашого рідного краю залежить саме від Вас.

З глибокою повагою
Голова Луганської облдержадміністрації — керівник обласної ВЦА  Юрій Гарбуз

Шановні жителі Луганщини!
Дорогі земляки!

Вітаю вас із 20-ю річницею Конституції України!
Прийняття Основного закону стало точкою відліку но-

вої епохи в існуванні нашої Вітчизни та однією з найбільш 
визначних подій в новітній історії Української держави. 

Конституційний процес триває і нині. Він є підґрунтям 
цивілізаційної необхідності позитивних змін задля забез-
печення прозорості та ефективності влади, подальшої де-
мократизації суспільних відносин і посилення захисту прав 
людини.

Упевнений, що запорукою встановлення миру, законності 
на всій території Луганщини, її відновлення та відбудови, 
розквіту України є суспільна злагода та діалог між грома-
дянами, а Конституція завжди залишатиметься гарантією 
незворотності демократичних перетворень у нашій державі.

Бажаємо вам, дорогі земляки, родинного порозуміння, 
впевненості в завтрашньому дні, добробуту та втілення всіх 
планів і задумів!

З глибокою повагою
Голова Луганської обласної державної адміністрації — 
керівник обласної військово-цивільної адміністрації
Юрій Гарбуз

ПРОБЛЕМА ЭЛЕКТРОСНАБЖЕНИЯ ЛУГАНСКОЙ 
ОБЛАСТИ БУДЕТ РЕШЕНА,— ЮРИЙ ГАРБУЗ

Голова Луганской област-
ной военно-гражданской ад-
министрации выехал в Киев 
на встречу с Премьер-ми-
нистром Украины Влади-
миром Гройсманом. Вместе 
с вице-премьер-министром 
Кистион, вице-премьер-ми-
нистром — Министром ре-
гионального развития, стро-

ительства и ЖКХ Зубко и 
Министром по вопросам 
временно оккупированных 
территорий и внутренне пе-
ремещенных лиц Чернишом 
провели рабочее совещание.

«Я озвучил наиболее острые 
проблемы Луганского реги-
она, которые требуют немед-
ленного решения. Ситуация с 

ЛЭО обостряется все больше и 
это был вопрос №1 нашего об-
щения. В течение следующей 
недели с Кабмином будем раз-
рабатывать дорожную карту 
по урегулированию проблемы 
энергоснабжения, — сообщил 
Юрий григорьевич, - Благо-
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Подсолнечник – наша 
культура

Одной из наиболее удач-
но растущих культур на Лу-
ганщине стал подсолнечник. 
«Подсолнечника мы плани-
ровали посеять 336 тысяч гек-
таров, а на сегодняшний день 
посеяли уже 355 тысяч гекта-
ров. Это та культура, которая 
сейчас является самой эконо-
мичной. Хотя, надо отметить, 

что объем посевов подсолнеч-
ника у нас безусловно пре-
вышает норму. Если нам по 
нормам необходимо не более 
226 тысяч гектаров, то у нас 
почти на 50% больше, — де-
лится Григорий Кравченко, 
директор департамента агро-
промышленного развития, — 
Но другие альтернативные 
культуры у нас вымерзают, 
например рапс у нас вымер-
зал на 90%. Он находится 
наравне с подсолнечником 
по экономической эффектив-
ности, но, тем не менее, у нас 
не растет. У нас не растет соя, 
потому что низкие запасы 
влаги. У нас не растет сахар-
ная свекла. Поэтому одной 
из альтернативных культур 
является подсолнечник. Мы 
планируем расширять произ-
водство подсолнечника не за 
счет расширения площадей 
его производства, а за счет 
увеличения урожайности».

Растительное масло, в ос-
новном, отправляется за 
границу, что приносит в бюд-
жет области валюту. «Это и 
рабочие места, и всё-таки 
экспортные поставки всегда 
были более экономически вы-
годны, — отмечает Григорий 
Кравченко. — Два завода 
по переработке находятся в 
Сватово и один в Троицком. 
Производят не только масло 
растительное, но также шрот, 
которые отправляют за гра-
ницу. Они также производят 
паллеты для сжигания — 
альтернативные источники 
тепла».

Что посеешь…
«На этот год у нас запла-

нировано сев озимых — 238 
тысяч гектаров, из них 219 
тысяч посеяли сельхозпред-
приятия, а остальное посеяло 
население, — рассказывает 
Григорий Кравченко, на-
чальник департамента аг-
ропромышленного развития 

Луганской ОГА. — Что каса-
ется ярового сева,— мы пла-
нировали посеять 177 тысячи 
гектаров, посеяли 172,3 тыся-
чи гектаров. Это ранние зер-
новые и зернобобовые. В том 
числе ячменя планировали 
посеять 53 тысячи, посеяли 
52 тысячи в связи погодными 
условиями. Овса планирова-
ли 6 тысяч, посеяли 5,2 ты-
сячи гектаров. Планировали 
посеять 757 гектаров гречки, 
но, к нашей радости, мы уже 
в посеяли более 1084 гекта-
ров, это вполне достаточно 

для обеспечения населения 
гречкой. Часто спрашивают, 
что с крупяными культура-
ми, в частности, с гречкой. 
На эту неделю прогнозы хо-
рошие — мы завершим сев 
зерновых и крупяных куль-
тур: сорго и просо. Основная 
культура для диабетчиков и 
для пчеловодов — это греч-
ка. Кроме того, планируем 
посеять 100 тыс. га кукурузы 
на зерно.  Посеяли 95 тысяч. 
Планировали просо 6 тысяч, 
а посеяли 5 тысяч гектаров. 
Сорго – планировали 8,4 ты-
сяч гектаров, а посеяно уже 
на сегодня 8 тысяч гектаров».

По данным департамента, 
мы собираем около миллиона 
тонн зерновых культур в год. 
В 2014 году собрали 1 милли-
он 300 тонн, в 2015 — 1 мил-
лион тонн.  «Это, конечно, 
мало для нас, в том плане, 
что потенциал нашей обла-
сти — возможен до полутора 
миллионов тонн, — считает 
Григорий Кравченко. — Что 
касается других культур,— 
мы никогда не высевали лен. 
В этом году мы планируем 
посеять льна 7 тысяч гекта-
ров. На сегодняшний день 
посеяли уже 5,5 тысяч. Также 
горчица — высокорентабель-
на. Мы в этом году заплани-
ровали 3,7 тысяч гектаров, а 
посеяли уже 3,5 тысяч гек-
таров. На сегодняшний день 
для всех сельскохозяйствен-
ных культур складываются 
хорошие погодные условия».

Как перерабатывать?
К сожалению, из-за окку-

пации части области, на тер-
ритории, подконтирольной 
Украине отсутствуют заводы 
по переработке крупы. Вы-
ходом из ситуации специа-
листы считают привлечение 
иностранных доноров. Воз-
можно, за счет бюждетных 
средств строить на террито-
рии Луганщины завод по пе-

реработке крупы.
«Мы занимали одно из ве-

дущих мест в Украине, — де-
лится Григорий Кравченко. 
— У нас в Алчевске завод 
по переработке крупы, очень 
современный. В Луганске та-
ких заводов было три, и один 
«Луганскмлин» давал 50% 
производства всей крупы. А 
на сегодня у нас только в Ста-
робельске мини-завод. Но его 
производительность очень-о-
чень маленькая. К сожале-
нию, приходится продавать 
сырье, и завозить из других 
областей крупу».

Нужен элеватор
У нас крупные предпри-

ятия «Милам» и «Айдарпе-
карь», которые находятся в 
Новоайдаре, обеспечивают 
практически все наши хлебо-
заводы. Аграрный фонд заку-
пил 15 тысяч тонн и плани-
рует закупить столько же.

«Мы сегодня работаем над 
тем, чтобы заготовить 30 
тысяч тонн и складировать  
именно в нашей области, а 
не в Харьковской, как это 
предусмотрено было ранее. 
Потому что у нас самый круп-
ный элеватор в Новоайда-
ре,— говорит Григорий Крав-
ченко. — Он принадлежит 
государственной компании 
«Хлеб Украина», но его арен-
дует «Агротон». И, я надеюсь, 
все, что в этом году мы туда 
заложим 30 тысяч тонн муки, 
которые мы планируем за-
купить у наших аграриев, с 
тем чтобы обеспечить продо-
вольственную безопасность, 
и не завозить муку из Харь-
ковской области. Потому что, 
в этом случае, логистика у 
нас займет львиную долю в 
себестоимости. Чтобы этого 
не произошло, мы сейчас на-
правили письмо в Кабинет 
Министров и в Министер-
ство аграрной политики, и в 
Аграрный фонд, чтобы реши-
ли вопрос хранения именно 
в Луганской области. Безус-
ловно, они еще боятся вероят-
ности боевых действий. Сами 
знаете, Новоайдар находится 
в 20-километровой зоне от 

линии разграничения. Хотя 
там люди живут, работают,  
на одном только элеваторе 
121 человек работает. Поэ-
тому работа этого элеватора 
для нас очень важна. К сожа-
лению, в сельской местности 
отсутствуют рабочие места. 
Как не прискорбно, но на-
учно-технический прогресс 

оставил без работы 90% сель-
ского населения».

Животноводство
«За 2015 год мы потеряли 

поголовья около 7,5 тысяч 
коров. У  нас было поголовье 
в 90-х годах 114 тысяч голов. 
Мы доили молока по нашей 
области за год 850-860 тысяч 
тонн. За 2015 год мы надоили 
219,1 тысяч тонн. Поголовье 
на 1 января 2016 года состав-
ляло 28,7 тысяч голов, из них 
72% у населения», — сообща-
ет Григорий Кравченко.

Надо отметить, что есть 
тенденции к наращиванию 
поголовья. Так за 5 месяцев 
нынешнего года поголовье 
выросло на 1,9 тысячи голов, 
и на сегодняшний день со-
ставляет 30,6 тысяч голов. 

«Что касается поголовья 
свиней, также мы за 2015 
год снизили наше поголовье 
примерно на 15%. Это из-за 
отсутствия рынка сбыта: все 
убойные цеха остались на 
неподконтрольной терри-
тории, — считает Григорий 
Александрович. — Сегодня 
активно ведется работа по 
строительству и монтажу  
убойного цеха на подкон-
трольной территории. Пото-
му что у нас четыре крупных 
предприятия-производителя 
свинины. Это Беловодский 
свинокомплекс, в Новоайдар-
ском районе комплекс «Сфе-
ра», Кременской «Гранум» и 
Белокуракинский комплекс. 
Ежемесячно они поставляют 
на рынок в живом виде от 400 
голов и выше».

В связи с отсутствием рын-
ка сбыта, в Станично-Лу-
ганском районе предприя-
тие «Войковская» полностью 
вырезало поголовье, также 
вырезало поголовье и уеха-
ло в Житомирскую область 
предприятие «Агросоюз», 
которое раньше работало в 
Станично-Луганском районе 
в поселке Широкий «Агро-
восток». Полностью предпри-
ятие остановилось из-за того, 
что рядом проводятся боевые 
действия. 

В Красной Таловке три с 

половиной тысячи гектаров 
в прошлом году не обрабаты-
валось потому, что находятся 
на линии разграничения, но 
в этом году нашли инвестора 
и засеяли эту землю.

Птица
На начало года количество 

птицы составляло 1 миллион 
300 тысяч, а на сегодняшний 

день — чуть более 900 тысяч, 
большая часть которых на-
ходится у населения. «У нас 
отсутствуют птицеводческие 
комплексы по производству 
куриного мяса, — сообщает 
Григорий Кравченко. — Ра-
ботаем над этим вопросом, 
есть задание губернатора. 
Также необходимо восстано-
вить хотя бы частично Ново-
айдарскую птицефабрику».

Колбасные цеха
У нас работает на сегод-

няшний день три колбасных 
цеха: «Воронянские колба-
сы», который находится в 7 
километрах от города Севе-
родонецка, Сватовский част-
ный колбасный цех, и цех в 
Приволье Троицкого района.

«Потенциально они могут 
производить за сутки около 
10 тонн продукции, но про-
изводят только по тонне. 
Это связано с тем, что, из-за 
отсутствия в какой-то пери-
од производственных мощ-
ностей, наш рынок захватил 
Харьковский мясокомбинат, 
Полтавский, Житомирский, 
то же произошло и с молоч-
ными продуктами, — сооб-
щает Григорий Кравченко. 
— Наши перерабатывающие 
предприятия работают на 
50%, потому что нет рын-
ка сбыта. Раньше сбыт был 
нацелен на город Луганск 
и другие крупные города: 
Красный Луч, Алчевск, Ро-
веньки, Стаханов, Брянка. 
Сейчас пришлось искать ры-
нок сбыта по всей территории 
Украины».

На сегодняшний день 
наши молокоперерабатыва-
ющие заводы работают над 
тем, чтобы получить серти-
фикаты европейского уров-
ня,— это НАССР и ISO 17025. 
Эти стандарты, которые при-
знаются во всем мире, и дают 
возможность нашим пред-
приятиям выйти хотя бы если 
не на европейский уровень, 
то 100% на ближневосточный 
рынок с нашей продукцией.

Овощи
«У нас население осталось 

сельскохозяйственное. У 
каждого свой огород, дача, 
и выращивают, в основном, 
овощи, — делится Григорий 
Кравченко. — Для городов 
завозится из других областей 
картошка: из Полтавской, 
Сумской, Черниговской. У 
нас суровые зимы, в летнее 
время — жара, то есть наше 
растениеводство и животно-
водство находятся в экстре-
мальных условиях и требуют 
особого внимания. К сожале-
нию уменьшилось количе-
ство поливных земель. Было 
в девяностых годах 114 тысяч 
гектаров, а на сегодняшний 
день осталось на этой терри-
тории всего 6 тысяч, из них 
поливается 600-700 тысяч 
гектаров и то не в полном 
объеме. Стоимость воды из-
за затрат на электроэнергию 
1,30-1,70 грн за кВт. Такая 
высокая, что мы не можем 

ЛУГАНЩИНА АГРАРНАЯ

Продолжение.
Начало на 1 стр.

Продолжение на 3 стр.
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Стежками українського конституціоналізму 
До 20-ї річниці Конституції України:

Конституція Української Народної Республіки, яка, хоч і не набула чинності, ство-
рила історичний прецедент, який, втім, замовчувався та замовчується істориками на-
віть у наш час.

Степан ЗОЛОТАР

28 червня 2016 року ми 
відзначатимемо чергову — 
ювілейну — річницю прий-
няття Конституції Украї-
ни — Основного Закону 
сучасної української держа-
ви. Відзначатимемо її у до-
сить складний для країни 
час — час змін. Змін, у тому 
числі, Конституції. І саме 
цього прагнув Майдан і цьо-
го чекає, без виключення, 
вся Україна. Від териконів 
Донбасу до вершин Карпат 
всі хочуть одного — поро-
зуміння і стабільності, од-
нозначності та прозорості 
законодавства, чесності та 
відповідальності влади пе-
ред народом. У цей визнач-
ний час, можливо, було б 
доречно провести історич-
ний екскурс у конституційне 
питання, що, так чи інакше, 
багато разів поставало на те-
ренах України. 

Історія конституційного 
процесу в Україні є не менш 
цікавою для розгляду, ніж, 
власне, державотворчий 
процес загалом. Перш за все 
згадується «Руська Правда» 
Ярослава І Володимировича 
[збірка права Київської дер-
жави у XI—XIІI ст. — ред.], 
яка, з часом, так чи інакше, 
знайшла своє відображення 
у Литовських статутах, за 
якими жили Велике Князів-
ство Литовське, а пізніше — і 
Річ Посполита, протягом ба-
гатьох століть.

Але, все ж, найбільш 
визначною пам’яткою 
українського законодавства 
є «Договори і Постановлення 
Прав і вольностей Війська 
Запорізького» більш відомі, 
як Конституція Пилипа Ор-
лика. Від деяких істориків 
(переважно, українських) 
вона отримала визначення 
першої європейської кон-
ституції загалом. Цю думку 
можна як спростувати, так і 
підтвердити.

У підтримку цієї думки 
можна навести приклад Спо-

лученого Королівства Ве-
ликої Британії та Північної 
Ірландії, де конституції, як 
єдиного нормативного акту, 
немає як такої, але її норми 
висвітлюються низкою за-
конів та актів, що складають 
собою умовну Конституцію 
Королівства. Таким чином, 
«Договори…» Орлика можна 
назвати складовою такої не 
кодифікованої конституції, 
а, оскільки цей документ є 
єдиним у своєму роді за тих 
часів,— власне, й конститу-
цією загалом.

Протилежну позицію мож-
на аргументувати тим, що 
це був просто суспільний до-
говір, що окреслював права 
та повноваження тих чи ін-
ших осіб у межах певної те-
риторії, але був прийнятий 
у вигнанні, та контролю над 
цією територією не мав,— 
отже, й чинності не набрав. 

Також про це свідчить і 
сама назва документу. Але, 
оскільки, він був написаний 
двома мовами — давньоу-
країнською та латиною, а ла-
тиною «положення» звуться 
«constitutio», цей пакт можна 
називати конституційним з 
тою-таки умовою, що це — 
лише транскрипція латин-
ського слова, яка, вже багато 
років потому, прижилася у 
індоєвропейських, а, отже, й 
у слов’янських мовах, та на-
була сучасного значення.

У будь-якому випадку, чи 
визнавати Конституцію Пи-
липа Орлика першою кон-
ституцією Нового часу, чи 
ні? В історії України вона є 
наріжним каменем держа-
вотворчого процесу загалом, 
та конституційного — зокре-
ма.

Наступною цікавою, але 
майже невідомою, віхою 
конституційного процесу в 
історії України є Конституція 
Української Народної Респу-
бліки (Статут про держав-
ний устрій, права і вільності 
УНР). Розробкою цього доку-
менту займалася Конститу-
ційна комісія зі ста осіб, очо-
лювана особисто Миколою 
Грушевським, одразу після 
прийняття Першого Універ-
салу, але прийнято його було 
задовго після Універсалу 
вже Четвертого — 29 квітня 
1918. Але, як і Конституція 

Орлика, Конституція УНР 
не набрала чинності через 
те, що вже наступного дня 
після її прийняття до вла-
ди прийшов гетьман Павло 
Скоропадський, який лікві-
дував УНР та проголосив на 
її території Українську Дер-
жаву.

Проте, в non nata Конститу-
ції УНР, є багато актуальних 
положень, імплементація 
яких у сучасну Конституцію 
України мала б дуже пози-
тивний ефект.

«Параграф 4. Територія 
УНР неподільна, і без згоди 
Всенародніх Зборів [парла-
менту, що затверджувався 
загальними виборами, — 
ред.] в 2/3 голосів присутніх 
членів  не  може  відбутись  
ніяка  зміна  в кордонах Ре-
спубліки або в правнодер-
жавних відносинах якоїсь 
території до Республіки.»

«Параграф 5. Не пору-
шуючи своєї єдиної влади, 
УНР надає своїм землям, 
волостям і громадам права 
широкого самоврядування, 
дотримуючи принципу де-
централізації.»

«Параграф 69. Кожна з 
населяючих Україну націй 
має право в межах УНР на 
національно-персональну ав-
тономію, тобто право на 
самостійне устроєння свого 
національного життя, що 
здійснюється через органи 
Національного Союзу, вла-
да якого шириться на всіх 
його членів, незалежно від 
місця і поселення в УНР. Це 
є невідємне право націй, і ні 
одна з них не може бути по-
збавлена цього права або об-
межена в ньому.»

Також, слід зазначити, що 
в Конституції УНР не було 
сказано про державну мову 
країни,— прецедент. 

Цікавою є і достатньо рево-
люційна ідея створення На-
ціональних Союзів для на-
цій, що населяють Україну. 
У Конституції оговорювало-
ся апріорне створення таких 
Союзів для «великоруської 
нації», євреїв та поляків. 
Інші ж народи могли ско-
ристатися своїм правом на 
національно-персональну 
автономію за умови подання 
до Генерального Суду заяви, 
підписаної не менш, ніж 10 
тис. громадян, що відносили 
себе до тієї нації. Найближ-
чим аналогом у наш час є 
Меджліс кримськотатарсь-
кого народу — представни-
цький орган кримських та-
тар, що являє інтереси цього 
народу у правовідносинах із 
Урядом України та урядами 
інших країн, який, проте, за 
весь час незалежності Украї-
ни так і не набув офіційного 
статусу та діє на засадах не-

зареєстрованої громадської 
організації. 

Проблема представництва 
інтересів національних мен-
шин в Україні є достатньо 
гострою та болючою і потре-
бує ефективного вирішення. 
Приклад УНР у наш час міг 
би зіграти у цьому вирішаль-
ну роль.

Окремо можна зупини-
тися на ще одному цікаво-
му факті. У радянські часи 
широко розповсюдженим 
було твердження про те, що 
СРСР був першою країною 
у світі, що запровадила за-
гальне виборче право (право 
обирати та бути обраними 
повнолітніх громадян). Про-
те, це не відповідає дійс-
ності. Так, формально Росія 
стала першою країною, що 
запровадила цю норму, але 
це сталося за часів Тимча-
сового уряду у квітні 1917 р. 
Але, конституційно, загаль-
не виборче право вперше у 
світі було закріплено у Кон-
ституції Української Народ-
ної Республіки, яка, хоч і не 
набула чинності, створила 
історичний прецедент, який, 
втім, замовчувався та замов-
чується істориками навіть у 
наш час.

Сподіваюся, що наведені 
вище приклади приведуть 
читачів до деяких роздумів 
про буття Української дер-
жави та разом ми зможе-
мо змінити його на краще. 
Правда, існує крилата дум-
ка, що конституції просто 
треба совісно виконувати. 
Власне, дотримання третьої 
статті Конституції України, 
що діє вже майже 20 років, 
мало б унеможливити бага-
тотисячну армію жертв, як 
оплаканої Небесної Сотні, 
так і жертв триваючої війни 
на Сході України: 

«Стаття 3. Людина, її 
життя і здоров’я, честь і 
гідність, недоторканість 
і безпека визнаються в 
Україні найвищою соціаль-
ною цінністю. (...) Держава 
відповідає перед людиною 
за свою  діяльність. Ут-
вердження і забезпечення 
прав і свобод людини є голов-
ним обов’язком держави».

конкурировать с Херсонской 
областью, и на сегодня заво-
зится оттуда овощная про-
дукция».

К сожалению, все произво-
дители овощей остались на 
неподконтрольной террито-
рии. Это в первую очередь, 
Краснодонский район, Луту-
гинский, Славяносербский. 
Почти 90% производства ово-
щей было в этих районах.

17 июня заместитель пред-
седателя Луганской област-
ной государственной адми-
нистрации Сергей Хлякин 
встретился с народными де-

путатами Украины Тарасом 
Креминем и Игорем Бричен-
ком, а также советником Ми-
нистра внутренних дел Укра-
ины Михаилом Апостолом 
по решению проблем в агро-
промышленном комплексе и 
транспортной сфере области.

«Вскоре начнется убороч-
ная кампания и возникнет 
старая проблема — вывоз 
урожая с территории нашей 
области. Дороги, как авто-
транспортные, так и желез-
нодорожные в очень плохом 
состоянии. Северные районы 
Луганщины не имеют же-
лезнодорожного сообщения. 
Сегодня областная власть 
поставила вопрос строитель-
ства железнодорожной ветки 

Сватово - Белокуракино», — 
отметил Сергей Хлякин.

Во время встречи обсужда-
лись и другие проблемы аг-
ропромышленного комплек-
са. Заместитель директора 
департамента агропромыш-
ленного развития Любовь 
Бескоровайная, которая при-
сутствовала на встрече, кос-
нулась вопросов погашения 
кредитной задолженности 
в отрасли животноводства, 
возмещение убытков разру-
шенной инфраструктуры, 
причиненных во время бое-
вых действий, кредитование 
агропромышленного сектора 
экономики, сокращения в об-
ласти поголовья крупного ро-
гатого скота, свиней. 

В свою очередь народные 
депутаты Украины Тарас 
Кремень и Игорь Бриченко 
вместе с советником МВД 
Украины Михаилом Апосто-

лом, выслушав замечания 
и проблемные вопросы, по-
обещали вынести их на рас-
смотрение Верховной Рады 
Украины.

■

■
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ТРОЇЦЬКА ЗЕМЛЯ – БАТЬКІВСЬКИЙ ПОРІГ, НИВА ЗОЛОТА, СОНЯШНИКА ЦВІТ!
Троїцький район подорослішав ще на один рік і напе-

редодні свята Трійці всі троїчани святкують 90-річчя з 
дня його утворення як територіальної одиниці.

Марина ЖИВОТКОВА

На сьогодні Троїцький 
район нараховує 27 гро-
мадських організацій, 94 
агроформування, одне пе-
реробне підприємство, пра-
цюють школи, дитсадочки, 
лікарні, фельдшерсько-аку-
шерські пункти, бібліотеки 
і клуби, терцентр і інтернат 
для людей похилого віку, 
державні установи, фонди та 
інше.
Приймай, районе, нагороди 

та вітання!
Першими привітали 

троїчан голова Троїцької 
РДА Олександр Іванов і го-
лова райради Сергій Тере-
щенко, які разом з очільни-
ком області Юрієм Гарбузом 
вручили почесні нагороди 
за результатами виставки 
«Агро-2016» за вагомий вне-
сок у розвиток аграрного 
сектору України троїцьким 
аграріям.

Так, Золотою медаллю Мі-
ністерства аграрної політи-
ки та продовольства Укра-
їни в номінації «Кращий 
товаровиробник України» 
та Почесною відзнакою «За 
розвиток регіону» нагород-
жено директора приватного 

сільськогосподарського під-
приємства «Агрофірма При-
вілля» Дмитра Оденчука.

Золоту медаль Міністер-
ства аграрної політики та 
продовольства України в 
номінації «Кращий товаро-
виробник України» та Почес-
ною відзнакою «Кращий Лу-
ганський товаровиробник» 
було нагороджено засновни-
ка товариства з обмеженою 
відповідальністю «Агро Ке-
пітал Груп ЛТД» Еліна Алі 
огли Алієва.

Почесною відзнакою «За 
розвиток регіону» було наго-
роджено голову селянсько-
фермерського господарства 
«Агротранс» Вячеслава По-
номаренко.

Почесну грамоту обласної 
державної адміністрації було 
вручено головному лікареві 
Троїцького Територіального 
медичного об’єднання Ната-
лії Кайді, а Листами подяки 
ОДА нагороджені головний 
інженер СТОВ «Воєводське» 
Володимир Вірченко, вете-

рани праці району Марія 
Кушнарьова і Галина Ста-
родєдова.

Також губернатор Луган-
ської області подарував до 
ювілею району ікону до Хра-
му Святої Трійці та вручив 
сертифікат на півтора міль-
йонна гривень. В цей день 
звучали слова привітань на 
адресу троїчан від шановних 
гостей із сусідніх районів. В 
усіх побажаннях були ключо-
вими слова «мир», «злагода», 
«дружба», а також — «здо-
ров’я», «розвиток», «успіх». 

Дипломи та нагороди го-
лова журі творчих виставок 
з декоративно-ужиткового 
мистецтва Тетяна Артю-
щенко разом з першими ке-
рівниками району Сергієм 
Терещеком і Олександром 
Івановим вручили перемож-
цям. Так, перше місце по-
сіла Вічарівська сільрада, 
друге — відділ освіти РДА, 
Будинок школярів та шко-
ли району, третє — у Ара-
півської сільради, а четвер-
те — у Новочервонівської. 
Також за індивідуальні ро-
боти були нагороджені Юрій 
Будяк (Тополівська сільра-

да), Єлізавета Кушнір (Ба-
гачанська сільрада),Надія 
Целовальник (Воєводська 
сільрада), Каміла Скиртач 
(Покровська сільрада), Іри-
на Гуженко (Лантратівська 
сільрада), Тамара Саркисян 
(Яменськасільрада), Олена 
Іванова (Троїцька селищна 
рада), Олександр Ягольник 
(Розсипненська сільрада), 
Іван Золоторев (Новозна-
мянськасільрада), Вікторія 
Дрокіна (Тимонівська сіль-
рада), Лілія Заїка (Тарасів-
ська сільрада) та інші. 

Головний редактор Ма-
рина Животкова та відпо-
відальний секретар редак-
ції газети «Сельская новь» 
Ольга Дриженко оголосили 
підсумки районного конкур-
су «Калинонька» до 90-річчя 
Троїцького району та вручи-
ли дипломи й грошові серти-
фікати переможцям. Були 
оголошені імена майстрів ху-
дожнього слова та фотогра-
фії на приз газети «Сельская 
новь», спільно з засновника-

йону мали нагоду відвідати 
Троїцький краєзнавчий му-
зей «Витоки», побувати на 
службі у Храмі Святої Трій-
ці, пройтися довгими ряда-
ми ексклюзивних творчих 
виставок ужиткового мисте-
цтва, які представляли всі 
громади району.

Виставка Розпасіївської 
сільради

Лідери Розпасіївської гро-
мади — голова сільради 
Олександр Семенюк та се-
кретар Віта Сєльник в на-
ціональних костюмах запро-
шували гостей до павільону: 
в полив’яному горщику кра-
сувався борщ, на блюдах 
— риба, птиця, млинці, 
фрукти, в цікаві експозиції 
викладено серветки, іграш-
ки, вишиванки. Майстер з 
виготовлення ляльок В.В.
Сирота зробила для свята ве-
личезних, кумедних і добрих 
експоната-оберега — бабцю 
та діда, які дуже полюбили-
ся глядачам.

Виставка Вічарівської 
сільради

Переможцями виставки 
майстрів стала Вічарівська 
сільрада. Селянський двір: 
високі тесані ворота, коло-

дязь (а якщо глядач загляне 
у відерце — то знайде там 
цілий припас кріпкого ці-
лющого напою: хто знав се-
крет той і куштував!), Чудові 
яскраві костюми учасників 
не залишилися непомітни-
ми, бо в одному ансамблі 
були вбрані як артисти, так 

і кулінари, як дорослі так і 
малеча, та й сам пан голова 
сільради. На столі височили 
хліби до ювілею, пиріжки, 
різні страви та напої. А під 
тином, заквітчаним барвін-
ком, як і має бути на селі, 
причаїлися у затінку кури з 
курчатами. Директор школи 
Наталія 

Виставка Новочервонів-
ської сільради

Новочервоняни привезли 
на свято три вокальні ко-
лективи — народні ансамблі 
«Горлиця» і «Молодушки» та 
юну зміну (художні керів-
ники Ольга Деревянко та 
Світлана Харламова). Три 
покоління жінок з одного 
села — то ж і є жива історія 
району. І традиції у цьому 
селі міцні — мистецтвом ви-
шивки різних способів воло-
діють не лише старші жінки, 
а й молоденькі дівчата — тут 
і досі жива традиція вишива-
ти дівчині самій на весілля 
рушника, та дві сорочки — 
собі та чоловікові, бо то є 
обереги сім’ї та кохання мо-
лодят. А підтримувала цей 
звичай народна майстри-
ня Луганщини — Світлана 
Свистунова, яка довгі роки 
в місцевій школі вела гурток 
з рукоділля. Майже полови-
ну виставки зайняли роботи 
сільського голови і народної 
майстрині Євгенії Мамєдо-
вої — це і ікони, і рушники, і 
сорочки. Та, якщо зібрати всі 
роботи з вишивки по селу, то 
мабуть і стадіона б не виста-
чило для їх демонстрації.

Виставка Арапівської 
сільради

Всім троїчанам відомо, що 
мешканці села Арапівка до-
брі рибалки, тож і виставка 
їх була багатою на страви із 
риби, раків, які готували ку-
лінарки Надія Кільчицька, 
Людмила Закутько, Вален-
тина Філіна, Лариса Юр-
ченко, Наталія Тараповська 
разом з колективом СФГ 
«Вікторія». Приваблюють 
роботи зі стрічок Долини Ки-
рильчук.
Виставка Тополівської сіль-

ми газети райрадою і рай-
держадміністрацією. Серед 
призерів Ірина Журавльова, 
Микола Лисицький, Наталія 
Лопашко, Галина Петренко, 
Олена Аліференко, Люд-
мила Чухрай, Дмитро Бри-
льов, Олена Моргун, Артур 
і Артем Іванченко, Сергій і 
Олександр Руденко, Даша 
Маляренко, Катерина Кова-
ленко, Олеся Потоцька.

За ініціативою і сприяння 
голови Луганської обласної 
військово-цивільної адміні-
страції Юрія Гарбуза троїчан 
вітали з ювілеєм професійні 
колективи Луганської облас-
ті — ансамбль пісні й танцю 
Луганської обласної філар-
монії «Патруль». Для дітей  
став сюрпризом — приїзд 
ляльок-велетнів із м. Сєвєро-
донецьк. Чудові музичні су-
веніри дарували ювілярам 
творчі колективи із різних 
районів області.

Анна Ратий (Сватове), Ро-
ман Орлов і Юлія Крицька 
(Кремінне), Наталія Овча-
ренко і Наталія Писаренко 
(Білокуракіне), а також міс-
цеві улюбленці — ансамб-
лі «Молодушки» (Новочер-
воне), «Берегиня» і «Ліра» 

(Троїцьке), вокалісти Олек-
сандр Полстянкін (Троїць-
ке), Анастасія Грибенюк 
(Демино-Олександрівка), Ві-
ктор Бондаренко (Привілля) 
та інші.

У містечку троїцьких май-
стрів і майстринь!

Також у цей день гості ра-
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ради
Одразу ж вражають кар-

тини молодих художників 
Юрія Будяка і Оксани Козю-
ри. Оксана зробила портрет 
мам Дивишся — й на душі 
теплішає! Картини Юрія 
спонукають глядача до зану-
рення «всередину», а це вже 
почерк майстра.

Агнія Потапова предста-
вила на виставці роботи із 
дерева свого покійного чоло-
віка Василя. Ковані троянди 
Юрія Кислиціна говорили 
самі за себе — їх створив 
майстер не лише з золоти-
ми руками, а ще й з щирим 
незрадливим до краси серд-
цем. А тополівські майстри з 
квілінгу порадували відвід-
увачів виставки грошовим 
деревом.
Виставка Багачанської сіль-

ради
Молоді вчителі Наталія і 

Денис Сікалови створили мі-
ніатюрне сільське подвір’я, 
та навіть справжнісіньку 
мельницю влаштували. А 
які ляльки робить Єлізавета 
Кушнір! А з чого б ви думали 
ті ляльки: із звичайнісінь-
ких панчіх. А виходить про-
сто казка!
Виставка Воєводської сіль-

ради
А чи чули ви колись про 

алмазну вишивку?! А майс-
триня Надія Целовальник, 
опанувавши різні техніки 
вишивання, на цей раз диву-
вала новою роботою: картина 
виконана в техніці алмазної 
вишивки. Якщо коротко, то 
це щось на зразок пайки, 

коли краплина за крапли-
ною на полотні проявляється 
задум автора.
Виставка Демино-Олексан-

дрівської сільради
Краса вишиванок і кулі-

нарних шедеврів на вистав-
ці дьоминоолександрівців 
просто зашкалювала і ви-
кликала захоплення: глечик 
з парним молоком гармоній-
но вмостився між макітрою з 
варениками та вежею із за-
пашних пиріжків. Облашту-
вали коло виставки акварі-
ум з річковою рибою, на яку 
задивлялися не лише пере-
хожі, а й завзяті рибалки. 
Валерій Пригара продемон-
стрував плетені із лози виро-
би, а Микола Біляк — вази, 
вироблені із шпагату та при-
крашені квітами. Були тут 
і ковальські вироби — під-
ставки під свічки і бутилі 
вина, а ще троянди, які від 
справжніх відрізнялися, на 
перший погляд, лише біль-
шим лоском — все це виро-
били майстри Валерій Сенін 
та Ігор Ступаченко.

Виставка відділу освіти 
РДА, Будинку школярів та 

шкіл району
Казкове містечко майстрів 

від троїцьких освітян і шко-
лярів працювало на святі 
ювілею району. Тут танцюва-
ли навіть «чашки з блюдця-
ми», запрошуючи гостей при-
гоститися запашним чаєм із 
справжнього самовару. А на 
виставці-розпродажу можна 
було за символічну ціну при-
дбати цікаві сувеніри — це 
і браслети, і брошки, і міні-

атюрні картини, і іграшки... 
На всі смаки наробили ці-
кавинок умільці! Так, Анна 
Овчаренко підготувала для 
виставки як витинанки, так 
і роботи в техніці квілінг, а 
Олена Палагно — незви-
чайні сувенірні кошики. Не 
перерахуєш всіх цікавих ро-
біт — бо тут їх було безліч і 
кожна зроблена талановито.

Можна було ознайомитися 
зі збіркою віршів учнів Тро-
їцького району — «Кожному 
мила рідна сторона», яку 
було надруковано відділом 
освіти РДА за фінансової 
підтримки народного депу-
тата України Віталія Кури-
ла.
Виставка Покровської сіль-

ради
Мила серцю кожному по-

кровчанину рідна сторона. 
Дівчата в українських ко-
стюмах вишикувалися для 
вітання гостей — всі вони 
вже «зірочки», бо саме в цьо-

му році їх ансамбль «Васи-
лечки» зайняв третє місце в 
Києві в першому Всеукраїн-
ському конкурсі «Змагаймо-
ся за нове життя!» (художній 
керівник Людмила Солома-
тіна). Експозиція була про-
думана, як селянський двір 
— починаючи з плетеного 
тину і завершуючи світли-
цею з іконами в рушниках. 
Виділилися господароч-
ки фірмовими етикетками 
на всіх продуктах та кулі-
нарних блюдах, де замість 
ціни — побажання щастя, 
здоров’я, кохання та всіх га-
раздів. Справжнє театралі-

зоване дійство було показано 
гостям свята. Шана покро-
вчанам за талант!

Виставка Лантратівської 
сільради

Два великих села об’єд-
нанні в одну громаду — Ба-
бичеве та Лантратівка тому 
й виставка вийшла славна 
та багата. Вишивальниця 
Ірина Гуженко чарувала 
вишиванками, а кулінарки 
Валентина Твердохліб, Алла 
Мастакова, Ірина Біловол, 
Світлана Тронза, Олена Те-
рещенко, Тетяна Безбородо-
ва, сім’я Кушнарьових, — не-
абиякими стравами: млинці 
на всі смаки, пиріжки, ва-
реники, ковбаси, запечена 
птиця та риба, різноманітні 
салати і закуски. Доклали 
своїх зусиль до організації 
виставки керівник СТОВ 
«Злагода» Надія Голубцова 
та директор школи Ірина 
Гойник.

Виставка Привільської 

сільради
Хліби на всі смаки навипі-

кали до свята привольчан-
ки, а найбільше вирізнялися 
пишністю та красою хлібні 
вироби Людмили Берзул та 
Людмили Бойко. Господині 
наготували страв, як на ве-
сілля, бо 90 річний ювілей 
не всім випадає святкувати. 
Славні кулінарки живуть у 
Привіллі!

Виставка Яменської 
сільради

Стилізована хатина, де 
господар з господинею за 
багатим столом чекають на 
гостей — саме цю історію роз-
повіла нам виставка Ямен-
ської сільради, яка об’єднує 
три самобутні та мальовничі 
села: Кочине, Караїчне та 
Ями.

Виставка Троїцької 
селищної ради

Виставка Троїцької се-
лищної ради вирізнялася не 
лише яскравими вишиван-
ками, а ще й історичними фо-
тографіями. Голова селищ-
ної ветеранської організації 
Микола Лисицький вже ба-
гато років збирає краєзнав-
чі матеріали та поширює їх 
серед шкіл, бібліотек райо-
ну. На ювілей Троїцького ра-
йону Микола Миколайович 
підготував фотовиставку, на 
якій були лише історичні 
світлини: перші колгоспни-
ки, ветерани другої світової, 
троїчани 30-х років.

Виставка 
Розсипнепненської сільради

Перлина виставки — ро-
бота розсипненського май-
стра Олександра Ягольника, 
який власноруч зробив іко-
ну, витесавши образ на де-
рев’яній основі.
Виставка Новознаменської 

сільради
Як і годиться зустрічає від-

відувачів господар та госпо-
диня, та ще й хлібом-сіллю. 
Тут тобі і голова сільради, і 
активісти громади, і попу-
лярний у районі жіночий 
ансамбль «Зимова вишня». 
Стіл ломився від наїдків, та 
напоїв — ото вже господароч-
ки постаралися. А в самому 
центрі виставки розмістили 
роботи Івана Опанасовича 
Золотарева — вироби із де-
рева.
Виставка Новоолександрів-

ської сільради
Дружня громада новоолек-

сандрівців всіх вітали при-
вітно та з охотою розповідали 
про майстрів-односельців.

— Які експонати найбіль-
ше цікавлять глядачів? — 
питаю

— Пейзажі у виконан-
ні місцевого художника 
А.С.Попова подобаються ба-
гатьом, то ж і питають більш 
про нього, а ще вишиванка-
ми цікавляться, — розпові-
дає Євген Лашко.

Виставка Тимонівської 
сільради

Найрумяніший коровай 
випекли тимонівські госпо-
дині, а на виставці дивували 
розшитими гладдю подуш-
ками на гусячому пір’яч-
ку, рушниками, вишитими 
червоними та чорними нит-
ками (як у відомій пісні!) 
та ковдрами ручної роботи. 
Приємно, що була влашто-
вана виставка юних виши-
вальниць-школярок, які пе-
реймають мистецтво у свої 
вчительок та матусь. А ще 
було дуже приємно побачити 
в експозиції виставки такого 
собі козака, що з цікавістю 
читає «районочку» — нашу 
«Сельскую новь».
Виставка Тарасівської сіль-

ради
Веселий настрій пану-

вав на виставці декоратив-
но-ужиткового мистецтва 
Тарасівської громади. Сіль-
ський голова тут в усьому мо-
лодий лідер, а навколо нього 
згуртувалася така ж жвава 
до роботи команда. Міні-ре-
продукція селянського двору 
— це як маленький музей! 
Кулінарних шедеврів теж 
було вдосталь. Але найбіль-
ший здобуток виставки — це 
картини молодої художниці 
Лілії Заїки.

Свято тривало до пізнього 
вечора, а завершилося кра-
сивим та яскравим феєрвер-
ком. 

Фото автора 
і Михайла Лантрата

■



№ 24 (28) 
24 червня 2016 року6

«ИДЗАНАМИ»:
ЧУВСТВА НА ПЕСКЕ ВРЕМЕНИ
75-театральный сезон Луганского областного акаде-

мического музыкально-драматического театра подошел 
к концу.  Эти девять месяцев были весьма непростыми, 
как признаются сами руководители театра. Сезон начи-
нался с одного представления, потому как ничего дру-
гого и не было, однако театр с достоинством выстоял и 
вынес все трудности, не только не потеряв своих зри-
телей, но и существенно увеличив количество поклон-
ников.

К закрытию сезона, акте-
ры подготовили для своих 
зрителей премьерный показ 
пьесы Т. Иващенко — «Ид-
занами».  Это представление 
стало  подарком от Област-
ного академического театра 
им. Н. Кулиша из Херсона, 
театр подарил своим луган-
ским коллегам декорации, 
костюмы и режиссуру.

В ограниченном сцениче-
ском пространстве актерам 
удалось объединить две стра-
ны — загадочную мудрую 
Японию и величественный 
мир изысканной Франции. 
Согласно сюжету, молодой 
женатый и перспективный 
француз Эгле отправляется 
в далекую Японию, собира-
ясь приобрести у торговцев 
шелкопрядов, чтобы иметь 
возможность производить 
шелк, весьма ценный во 
Франции. И, сам того не же-
лая, французский дворянин 
влюбляется в Асагао — за-
мужнюю японку. Вернув-
шись домой, Эгле пытается 
жить нормальной жизнью, 
его жена Мадлен вот-вот 
должна подарить ему пер-
венца, однако чувствам не 
прикажешь, мужчина день 
ото дня вспоминает о дале-
кой Японии и своем сердце, 
что навсегда осталось там. 
Не сумев совладать с собой, 

Эгле вновь направляется в 
Японию, где, обретя взаим-
ность чувств с Асагао, пред-
лагает ей бежать, однако в 
последний момент мужчина 
передумывает и возвраща-
ется домой один. У пьесы пе-
чальный и драматический 
конец, никто из героев так и 
не сумел обрести полноцен-
ное счастье.

Несмотря на столь спец-
ифический жанр, зрители 
по достоинству оценили 
пьесу, режиссером которой 
выступил Сергей Павлюк, 
г. Херсон. Тщательно про-
думанные декорации и му-
зыкальное сопровождение с 
легкостью переносят зрите-

лей то в Японию, где мож-
но услышать музыку ветра, 
шум песка и аромат восточ-
ных благовоний, а времена-
ми возвращает во Францию 
с ее пьянящим вином, шу-
мом зеленых садов и трелью 
соловья.

После окончания высту-
пления все зрители апло-
дировали стоя, выказывая 
свою благодарность цветами 
и продолжительными ова-
циями и охотно делились 
впечатлением от увиденно-
го:

Елена: Мне очень понра-
вилось, это было красиво, 
эстетично и так изыскан-
но! Костюмы были просто 
замечательными, как и му-
зыка. У меня было ощуще-
ние, что я попала в сказку 
и даже трагизм всей по-
становки не испортил впе-
чатление.

Семен: это было потря-
сающе! У меня во время 
представления все время 
было ощущение, что я на-
хожусь поочередно то во 
Франции, то в Японии. 
Особенно понравилось пра-
вильно подобранное музы-
кальное сопровождение. С 
нетерпением ожидаю ново-
го театрального сезона!

СТАРОБЕЛЬСКИЕ ДЕПУТАТЫ 
ОТКАЗАЛИСЬ ВЫДЕЛИТЬ 

ЗДАНИЕ СТУДЕНТАМ
Александр ЗУЕВ

«Зачем нам развивать-
ся?» – такой девиз депутатов 
Старобельского городско-
го совета, которые отказали 
Луганскому национальному 
университету имени Тараса 
Шевченко в предоставлении 
здания для ремонта и поселе-
ния в нем студентов. Сегодня 
жители Украины, наоборот, 
объединяются с целью помочь 
друг другу в острых вопросах. 
Общество учится коопериро-
ваться и можно найти немало 
примеров успешной взаимо-
помощи. Чего не скажешь про 
старобельских депутатов.

Во время заседания сессии 
Старобельского городского со-
вета депутаты большинством 
голосов сняли вопрос выде-
ления заброшенного детского 
сада с повестки дня. Эта ин-
формация стала известна по-
сле сообщения руководителя 
Старобельской районной ор-
ганизации партии «Солидар-
ность» Антона Бадера. Поз-
же информация появилась в 
общественно-политическом 
издании «Трибун». Конечно, 
сегодня, не хотелось бы вда-
ваться в политические интри-
ги и использовать имена по-
литических партий в данной 
статье, но ситуация требует 
фактов. 

«Предложение снять вопрос 
с повестки дня прозвучал 
от представителей фракции 
«Оппозиционный блок». В 
результате, за данное пред-
ложение проголосовали 16 
депутатов, в том числе и не-
которые представители демо-
кратических сил. Депутаты 
от «Солидарности» выступили 
против предложения «Оппо-
блока», и настаивали на выде-
лении здания для студентов 

ЛНУ им. Т.Шевченко. Нашу 
фракцію поддержали толь-
ко депутаты от партии «Наш 
край», — сказал Антон Бадер.

По словам ректора ЛНУ 
им. Т.Шевченко Сергея Сав-
ченко, решение вопроса с за-
брошенным зданием детского 
сада позволит расселить более 
150 студентов, которые смогут 
учиться не на дистанционной 
форме обучения, а на стацио-
наре.

Логика депутатов город-
ского совета Старобельска 
не совсем понятна. «Здание 
детского сада в районе желез-
нодорожного вокзала Старо-
бельска вот уже 22 года сто-
ит без дела. Фактически, это 
закрытое, но не заброшенное 
строение. Но депутаты отка-
зываются передавать здание 
на баланс Луганского наци-
онального университета, ко-
торый смог бы привести его в 
порядок и поселить студентов 
после капитального ремонта. 
Студенты — это новая жизнь 
для города, это дополни-
тельные средства в бюджет, 
будущие новые кадры для 
Старобельска, не говоря об 
эстетическом состоянии зда-
ния, которое украсит город и 
придаст ему жизни. В такое 
время отказывать универси-
тету просто нельзя. Очень хо-
телось бы обратить внимание 
жителей Старобельска на эту 
проблему и попросить их под-
держки с целью решения этого 
вопроса», — поделился своим 
мнением общественный акти-
вист Старобельска Владимир 
Смоляков. На сегодня вопрос 
так и остается нерешенным, а 
новый учебный год начнется 
уже через два месяца.

■

■

дарен КМУ за то, что слышат 
регионы и не оставляют нас 
наедине с такими проблема-
ми. Вместе преодолеем все 
трудности».

Напомним, ранее Юрий 
Гарбуз сообщил корреспон-
денту «Укринформ» о том, 
что конфликт Луганской об-
ластной военно-гражданской 
администрации с Луганским 
энергетическим объединени-
ем вышел на критический 
уровень.

 «Я … отправил достаточно 
жесткую телеграмму и пре-
мьер-министру, и Президенту 
Украины. Со вторника я буду 
в Киеве, потому что ситуа-
ция накаляется все больше 
и больше. Сегодня были по-
пытки отключения не только 
коммунальных предприятий, 
но уже и общежития. Слава 

Богу, в течение часа удалось 
восстановить подачу электро-
энергии. Для меня, как для 
губернатора, это серьезная 
проблема, но, к сожалению, 
она решается не на террито-
рии области, а в Киеве», - от-
метил Юрий Гарбуз.

По его словам, задолжен-
ность перед ЛЭО составляет 
сегодня около 5 миллиардов, 
причем не только по терри-
тории, подконтрольной укра-
инской власти, но по оккупи-
рованным районам области. 
При этом украинская сторона 
юридически не имеет права 
перечислять деньги предпри-
ятию, юридический адрес ко-
торого находится в Луганске, 
а его собственник, российский 
предприниматель Констан-
тин Григоришин, отказывает-
ся перерегистрировать его на 

свободной территории.
Действие энергетиков ЛЭО 

приводит к серьезным сбоям 
в экономике региона. Доходи-
ло до того, что они обрезали 
провода, по которым электри-
чество подавалось в районное 
отделение Госказначейства в 
Меловом.

Отвечая на вопрос о воз-
можности воспользоваться 
полномочиями, которыми 
он наделен как глава воен-
но-гражданской администра-
ции, Юрий Гарбуз заявил: 
«Как губернатор области, я 
считаю, если конфликт затя-
нется… - нужно провести на-
ционализацию ЛЭО».

Напомним, в апреле тог-
дашний руководитель Луган-
ской областной военно-граж-
данской администрации 
Георгий Тука заявлял, что 
выступает за национализа-
цию «Луганского энергетиче-
ского объединения». 

«Луганское энергетическое 
объединение», собственником 
которого является россиянин 

Константин Григоришин, не 
перерегистрировалось из Лу-
ганска на территории, под-
контрольной правительству. 
В итоге, госказначейство 
Украины (центрального, не 
областного уровня) запрети-
ло проводить платежи для 
«ЛЭО» от потребителей услуг.

Энергообъединение, в свою 
очередь, начало отключать за 
«неплатежи» этих потребите-
лей, вызывая социальную на-
пряженность на Луганщине. 
Без света оставались комму-
нальные учреждения: библи-
отеки, детские сады, школы.

20 мая Юрий Гарбуз при-
нял участие в совещании под 
председательством Первого 
вице-премьер-министра – Ми-
нистра экономического разви-
тия и торговли Украины Сте-
пана Кубива, проведенном 
по поручению Премьер-ми-
нистра Украины Владимира 
Гройсмана. Одной из основ-
ных обсуждаемых проблем 
стало отключение от элек-
троснабжения учреждений 

социальной сферы и жилого 
сектора в городах и районах 
области.

Во время совещания с це-
лью позитивного решения 
указанной проблемы с пред-
ставителями ООО «Луганское 
энергетическое объединение» 
подписан протокол об урегу-
лировании ситуации на энер-
горынке области, благодаря 
которому Государственное 
казначейство Украины раз-
блокировало банковские сче-
та ООО «ЛЭО».

«Я буду отстаивать инте-
ресы Луганщины на всех 
уровнях и обеспечивать, как 
руководитель области, надле-
жащие условия для развития 
региона», – подчеркнул глава 
области.

Кроме того, Юрий Гарбуз 
добавил: «Надеюсь, что отны-
не отключений от электро-
снабжения государственных, 
коммунальных и любых дру-
гих предприятий и объектов 
не будет».

Алла ЧЕРКАШИНА

ПРОБЛЕМА ЭЛЕКТРОСНАБЖЕНИЯ ЛУГАНСКОЙ 
ОБЛАСТИ БУДЕТ РЕШЕНА,— ЮРИЙ ГАРБУЗ

Продолжение.
Начало на 1 стр.

Виктория ЛУГОВАЯ
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СПОРТИВНА КОЛОНКАГОРДІСТЬ ВІЙСЬКА
«ВІД СМЕРТІ МЕНЕ ВРЯТУВАЛА ВІДКРИТА 

БРОНЬОВАНА КРИШКА ЛЮКА»
Володимир КОРНІЯКА

У складі розвідувального 
батальйону капітан Олек-
сандр Продайвода перший 
раз прибув у зону проведен-
ня антитерористичної опе-
рації 28 травня 2014 року. 
Молодий офіцер-розвідник з 
честю пройшов крізь криваве 
горнило війни, проявив стій-
кість і мужність у боях та от-
римав заслужену державну 
нагороду — Орден Богдана 
Хмельницького. Нині в нього 
вже третя ротація в зону бой-
ових дій. 

— 19 червня 2014 року в 
районі населеного пункту 
Закотне Ямпільського рай-
ону ми потрапили у ворожу 
засідку. В бою загинув ко-
мандир 1 бтгр підполковник 
Ігор Ляшенко, нагороджений 
посмертно орденом Богдана 
Хмельницького. У тому бою 
загинув і мій ліпший друг, 
кум, однокурсник, бойовий 
побратим — командир розві-
дувальної роти капітан Сте-
пан Горобець, — із біллю в 
голосі говорить офіцер. — По 
волі Божій сталося так, що я і 
ще кілька хлопців тоді вижи-
ли і досі служимо разом.  

Того ранку підрозділ на 
двох БТР-ах вирушив на бой-
ове завдання по «зачистці» 
Ямполя від сепарських недо-
битків. О 9 ранку надійшов 
новий наказ — штурмува-
ти Закотне. З боєм зайшли 
у місто, Почали зачищати, 
виявили велику кількість 
озброєння та військової тех-
ніки. Але коли 2 рота зайня-
ла позиції, стало відомо, що 
терористи намагаються її ото-
чити. Комбат наказав негай-
но їхати на допомогу нашим 
хлопцям. Двома БТР-ами 
розвідники вирушили ряту-
вати побратимів. Зненацька 

по першому бронетранспор-
теру було нанесено нищівний 
удар з гранатомета. Першим 
загинув героїчний комбат, 
потім — командир роти. 

— Своїм БТР-ом ми заїхали 
з лівого боку від знищеної ко-
мандирської машини і воро-
жий вогонь було перенесено 
на нас, - продовжив розповідь 
капітан Олександр Продай-
вода. — Від смерті мене вря-
тувала відкрита броньована 
кришка люка, у яку потра-
пили всі ворожі кулі. Врешті, 
все-ж вдалося вирвалися із 
тієї засідки, але одного бійця 
ми втратили.  

Ще дві годин відважним 
розвідникам незнайомою 
місцевістю з боями вирива-
лися з ворожого оточення. 
Врятуватися вдалося завдя-
ки майстерності водія бойо-
вої машини молодшого сер-
жанта Олександра Сафрюка, 
який холоднокровно та вміло 
провів БТР крізь ворожі пози-
ції.  Згодом виїхали на висот-
ку та потрапили під приціль-
ний вогонь терористів. І знов 
врятувалися. Зв’язалися зі 
своїми по радіо та за наказом 
вирушили на позиції, де знов 
під щільним вогнем майже 
не потрапили в оточення. 

— У нашому порятунку 
від знищення противником, 
який тоді переважав нас за 
кількістю та вогневою міц-
цю дуже велика заслуга ко-
мандира бригади тоді пол-
ковника, а нині генерала 
Олександра Павлюка, який, 
адекватно оцінивши обста-
новку, дав наказ на відхід, 
чим врятував багато життів 
наших воїнів, — говорить, 
згадуючи ті події, капітан 
Олександр Продайвода.

Оцінюючи ті події, причи-

ни наших прорахунків та не-
вдач, розвідник розмірковує: 

— Ніхто до цієї війни го-
товий не був. Ніхто з нас не 
знав, як вона насправді ви-
глядає. Ми вчилися на полі-
гонах, проводили практичні 
заняття, але у бойових діях 
майже ніхто з молодих офі-
церів не був. Нам довелося 
вчитися на власних помил-
ках. Гірких помилках. На 
втратах наших бойових по-
братимів, які поклали свої 
життя за Україну. 

Згодом бійці дізналися, що 
їм протистояли ворожі ба-
тальйони «Ямпіль» та «При-
зрак», під командуванням 
сумно відомого бандита Моз-
гового. Небагато часу знадо-
билося нашим воїнам, щоби 
практично повністю знищити 
ворожий «Ямпіль» та май-
же обезкровити «Призрак». 
Тож, кремлівські запроданці 
назавжди запам’ятали міць 
українських батальйонів.

— Нині, виходячи з набу-
того бойового досвіду, нами 
зроблені належні висновки, 
і навчання особового складу 
проводиться адаптовано до 
умов нинішніх бойових дій, 
- говорить офіцер. — Але в 
умовах гібридної війни ми 
чекаємо на адекватні загрозі 
рішення на стратегічному 
та оперативно-стратегічно-
му рівні. І готові виконати 
будь-який наказ команду-
вання

В КРЕМЕННОЙ ПРОШЕЛ ОТКРЫТЫЙ ЧЕМПИОНАТ 
ЛУГАНСКОЙ ОБЛАСТИ ПО ЛЕГКОАТЛЕТИЧЕСКИМ 
МЕТАНИЯМ СРЕДИ ЛЮДЕЙ С ИНВАЛИДНОСТЬЮ
На базе Луганского областного физкультурно-оздорови-

тельного центра «Олимп» прошли открытые соревнования по 
легкоатлетическим метаниям среди спортсменов с ограничен-
ными физическими возможностями на призы Заслуженного 
тренера Украины Риммы Старостиной. Организаторами со-
ревнований выступил Луганский региональный центр по фи-
зической культуре и спорту инвалидов «Инваспорт».

— Открытый чемпионат области по метаниям уже давно 
стал хорошей, доброй традицией. К нам ежегодно приезжа-
ют спортсмены из других областей. В этом году соревновались 
представители Донецкой, Сумской и Хмельницкой областей. 
Здесь, на базе «Олимп», созданы прекрасные условия для про-
ведения, как тренировочного процесса, так и соревнований, 
— поделился впечатлениями начальник Луганского регио-
нального центра «Инваспорт» Юрий Кравченко.

В двухдневной программе чемпионата —  толкание ядра, 
метания диска и копья. Отметим, что в соревнованиях прини-
мали участие как опытные, так и начинающие спортсмены.

 Соревнования стали очередным этапом подготовки к чем-
пионату Украины (который пройдет в июле), по итогам ко-
торого определится состав сборной Украины для участия в 
Паралимпийских играх. Напомним, что в кандидатах на по-
ездку Рио от Луганской области четыре спортсмена.

Победители, призеры и участники открытого чемпионата 
по легкоатлетическим метаниям получили кубки, медали, 
грамоты от Луганского регионального центра «Инваспорт» и 
призы от Риммы Старостиной.

86-ЛІТНИЙ СТАРОБІЛЬЧАНИН СТАВ ПЕРЕМОЖЦЕМ 
ЧЕМПІОНАТУ ОБЛАСТІ З КЛАСИЧНИХ ШАХІВ

У Старобільську завершився триденний чемпіонат Луган-
ської області з класичних шахів серед  ветеранів.

Всього у змаганні взяли участь близько 20 спортсменів.
Учасників змагань активно підтримували вболівальники, 

які приходили подивитись на гру досвічених спортсменів.
Так, за результатами змагань, переможцем став 86-літ-

ній Іван Петрович Скряба (Старобільськ), друге місце посів 
представник Станиці Луганської Андрій Володимирович 
Щеглов, закрив трійку лідерів Віктор Іванович Моркін (Ста-
ниця Луганська).

Інформація управління молоді та спорту Луганської 
облдержадміністрації

І ВІДКРИТИЙ ТУРНІР НОВОПСКОВСЬКОГО РАЙОНУ З ГИРЬОВОГО СПОРТУ
11 червня в Кремін-

ній на базі обласного 
ф і з к у л ь т у р н о - о з д о р о в -
чого центру «Олімп» завер-
шилися фінальні змагання 
спартакіади Луганської об-
ласті серед команд держ-
службовців, присвячені Дню 
конституції України.

У фіналі спартакіади взя-
ли участь переможці та при-
зери зональних змагань. Це 
представники Старобільсь-

кого, Біловодського, Мар-
ківського, Попаснянського, 
Сватівського та Кремінсько-
го районів.

Привітали учасників зма-
гань заступник голови об-
лдержадміністрації Ольга 
Лішик, начальник управ-
ління молоді та спорту ОДА 
Антон Волохов та представ-
ники спортивної спільноти 
області.

Так, за перемогу в спар-

такіаді боролися більше 130 
держслужбовців, які пока-
зали свої сили у волейболі, 
міні-футболі, тенісі настіль-
ному, шахах та шашках.

За результатами змагань в 
загальнокомандному заліку 
третє місце посіли представ-
ники Попаснянського райо-
ну, друге — держслужбовці 
Кремінського району. Пере-
можцями стали представни-
ки Марківського району.

За видами спорту кращи-
ми стали: міні-футбол і во-
лейбол — Старобільський 
район, настільний теніс — 
Попаснянський район, шаш-
ки — Біловодський район, 
шахи — Кремінський район.

Зазначимо, що з кращих 
представників районів буде 
сформовано збірну коман-
ду Луганської області для 
участі у всеукраїнській спар-
такіаді держслужбовців. ■

■



№ 24 (28) 
24 червня 2016 року8

«Вісник Луганщини» Засновник - Департамент масових комунікацій Луганської обласної державної адміністрації. Реєстр. свідоцтво ЛГ № 1310-431 від 08.12.2015 р. 
Відповідальний редактор — Мітяєв А.С. e-mail: pressa@loga.gov.ua. Видавець — Департамент масових комунікацій Луганської обласної державної адміністрації. 
Адреса редакції: м. Сєвєродонецьк, проспект Центральний 59, тел. +380 666 895 777. Виходить у п’ятницю.

Віддруковано згідно наданого оригінал-макету в ТОВ «Фактор-Друк», Україна, 61030, м. Харків, вул. Саратовська, 51. Наклад 6 000 прим. Замовлення № 498
Розповсюджується безкоштовно

Луганська обласна філармонія запрошує на спільний кон-
церт Академічного симфонічного оркестру під керівництвом 
головного диригента Євгена Тутевича та відомого українсько-
го вокального дуету «Сестри Тельнюк». 

«Сестри Тельнюк» — це ті, хто опирається лише на справж-
ню поезiю i виступає виключно «наживо». Серед здобутків за-
прошених гостей — студійні альбоми, театральні постановки, 
закордонні турне, премія імені Василя Стуса за збереження 
та пропаганду української культури. Вони постійно співпра-
цюють з іншими виконавцями, митцями, гуртами, театраль-
ними колективами, а також із академічними музикантами 
Канади, Америки і України. 

Заспіваємо слово Шевченкове разом з «Сестрами Тельнюк» 
у супроводі Академічного симфонічного оркестру Луганської 
обласної філармонії! 

Чекаємо на вас 28 червня о 18.00 у Концертній залі 
Сєвєродонецького обласного музичного училища ім. 
С.С. Прокоф’єва. 

Виконавці: Академічний симфонічний оркестр Луганської 
обласної філармонії

Диригент — Євген Тутевич
Солісти: «Сестри Тельнюк»
Лектор-музикознавець — Тетяна Пліс
Квитки можна придбати в Сєвєродонецькому обласному му-

зичному училищі ім. С.С.Прокоф’єва, час — з 12.00 до 17.00. 
Ціна квитків — 40,50 грн.
Довідки за телефонами: 066-219-55-80; 063-326-62-55

КОНЦЕРТ АКАДЕМІЧНОГО 
СИМФОНІЧНОГО ОРКЕСТРУ ЛУГАНСЬКОЇ 

ОБЛАСНОЇ ФІЛАРМОНІЇ

ТРЕТІЙ РІК ПОСПІЛЬ ПЕРСОНАЛ 59-ГО ВІЙСЬКОВОГО 
МОБІЛЬНОГО ГОСПІТАЛЮ РЯТУЄ БІЙЦІВ

Вже третій рік поспіль 
персонал 59-го військово-
го мобільного госпіталю 
успішно долає всі труднощі 
війни, старанно та ретель-
но виконує свою роботу в 
тилу й на передовій. Вій-
ськові медики не зважа-
ють на ризик для власного 
життя, втому, надважке 
навантаження та розлуку з 
рідними й близькими. Ко-
жен з них готовий і надалі 
виконувати свій обов’язок 
військового медика — ря-
тувати життя бійців.

Військовий мобільний го-
спіталь було сформовано із 
спеціалістів військово-ме-
дичного клінічного центру 
Центрального регіону, що у 
Вінниці. Наприкінці трав-
ня 2014 року більше сотні 
лікарів разом технікою та 
обладнанням вирушили на 
Схід.

— За час перебування в 
зоні антитерористичної опе-
рації наш госпіталь часто 
змінював місце своєї дисло-
кації, але незмінною зали-
шався в Луганській області. 
Останній переїзд відбувся із 
Сватового до Сєвєродонець-
ка, де наприкінці травня 
приміщення госпіталю ос-
вятили вінницькі священи-
ки, — розповів начальник 
59 військового мобільного 
госпіталю полковник медич-
ної служби Юрій Подолян. 
— Коли влітку 2014 року нас 
розгорнули у школі в селі 
Побєда, ми одразу ж потра-
пили під шалений обстріл. 
Тоді, з середини липня до 
кінця серпня, коли постійно 
йшли бої, наші медики дій-
сно працювали в справжніх 
бойових умовах. Діставалось 
й коли евакуйовували пора-

нених та надавали медичну 
допомогу бійцям прямо під 
час бою на передовій. 

За час роботи мобільного 
госпіталю на передовій троє 
медиків дістали поранення. 
Один дістав вогнепальне по-
ранення: куля влучила у ньо-
го пролетівши крізь палатку. 
Інший вискочив до підбитого 
БТРу надавати медичну до-
помогу пораненим бійцям 
та отримав осколок в око. 
Третій потрапив в аварію, 
коли на дорозі перекинула-
ся санітарна машина. Втім, 
такі випадки не злякали 
медперсонал. Навіть молоді 
дівчата-медсестри працюва-
ли зібрано, ретельно вико-
нували усі вказівки лікарів. 
Головне, що в госпіталі було 
належне медичне обладнан-
ня та ліки, завдяки яким 
можна було робити складні 
хірургічні втручання, оперу-
вати та рятувати життя бій-
ців. 

— За майже два роки ро-
боти у зоні проведення анти-
терористичної операції наші 
медики надали допомогу 
кільком тисячам поранених 
бійців, — продовжив свою 
розповідь полковник медич-

ної служби Юрій Подолян. 
— І хоча напруга, наванта-
ження та небезпека іноді 
ставали надмірними, меди-
ки самовіддано боролися за 
кожного пораненого бійця. І 
жодного з них не втратили. 

— У День медичного пра-
цівника щиро вітаю своїх 
бойових побратимів і усіх 
наших колег. Нашим на-
родом завжди шанувала-
ся робота медика, особливо 
військового, - привітав своїх 
колег з професійним святом 
начальник 59 мобільного го-
спіталю полковник медичної 
служби Юрій Подолян. — 
Українським військовим ме-
дикам притаманні вірність 
Військовій присязі, клятві 
Гіппократа, своєму грома-
дянському та професійному 
обов’язку. Я дякую всім своїм 
колегам, які самовіддано ви-
конують свій професійний 
обов’язок, рятують здоров’я 
та життя українських сол-
датів, не зважаючи на ризик 
для власного життя, демон-
струють найкращі риси свого 
народу — патріотизм, праце-
любність, сумлінність та ду-
шевну теплоту!

Володимир КОРНІЯКА

■

■

■

ДЕНИС ДЕНИЩЕНКО: БОРЬБА С КОР-
РУПЦИЕЙ В УКРАИНЕ  ТОРМОЗИТСЯ В 

СУДАХ И ПРОКУРАТУРЕ

Существует общественный 
запрос на коренные изме-
нения в данных структурах, 
доверие общества к этим 
государственным органам 
на нуле. Это признают, и та 
часть судей и прокуроров, 
которые остается честными 
и независимы, несмотря на 
полностью прогнившую си-
стему, их немного, но такие 
люди есть. 

Так считает гражданский 
активист, советник руково-
дителя Луганской областной 
государственной админи-
страции Гарбуза Ю.Г. - Денис 
Денищенко. 

«Коррупция — это основная 
проблема в Украине» На се-
годняшний день украинское 
общество возлагает большие 
надежды на нового генпро-
курора Украины Юрия Лу-
ценко, который занимает 
твердую и уверенную пози-
ции в борьбе с коррупцией, я 
лично с ним знаком и уверен 
в его непримиримой позиции 
к олигархам и коррупционе-
рам и готовности ломать си-
стему кумовства и кастовой 
неприкасаемости. 

«Я надеюсь, что с приходом 
Юрия Луценко на пост гене-
рального прокурора Украи-
ны, против, которого выступа-
ли все областные прокуроры 
под давлением Шокина, ситу-
ация изменится. Это пример 
того, что власть неоднород-
на. Мне нравится позиция 
Юрия Витальевича, и я как 

руководитель общественной 
организации «Трибун» и пар-
тии «Солидарность» буду его 
поддерживать и помогать», 
- отметил Денис Викторович. 

Денис Денищенко сказал, 
что на Луганщине удачно и 
системно, проходит реформа 
Национальной полиции: «В 
Луганской области полицей-
ские очень качественно изме-
нились. Из 17 тыс. луганских 
милиционеров осталось толь-
ко 2 тыс., за время конфликта 
остались самые стойкие, хотя 
проблем хватает и в самой 
системе, но люди меняются в 
лучшую сторону, улучшает-
ся материально-техническое 
обеспечение. Страна медлен-
но, но уверенно меняется, ча-
сто эти изменения не видны 
невооруженным взглядом, 
но общая картина позволя-
ет уверено заявлять, что в 
ближайший год-два мы это 
почувствуем, на росте своих 
зарплат, пенсий и социаль-
ных гарантий для населе-
ния».

Департамент агропромислового розвитку 
облдержадміністрації повідомляє

Департамент агропромис-
лового розвитку облдержад-
міністрації повідомляє, що 
згідно з розпорядженням 
керівника обласної військо-
во-цивільної адміністрації 
від 03.06.2016 № 317 ство-
рена конкурсна комісія з 
визначення суб’єктів госпо-
дарювання агропромислово-
го комплексу для отримання 
фінансової підтримки шля-
хом здешевлення кредитів у 
2016 році.

Порядок роботи Комісії 
здійснюється відповідно 
до Порядку використан-

ня коштів, передбачених у 
державному бюджеті для 
фінансової підтримки за-
ходів в агропромисловому 
комплексі шляхом здешев-
лення кредитів, затвердже-
ного постановою Кабіне-
ту Міністрів України від 
29.04.2015 № 300.

Суб’єкти господарюван-
ня агропромислового ком-
плексу (юридичні особи), 
що бажають взяти участь 
у конкурсі, подають до 
Комісії документи відповід-
но до пункту 8 Порядку, за-
твердженого постановою Ка-

ІНФОРМАЦІЙНЕ  ПОВІДОМЛЕННЯ

бінету Міністрів України від 
29.04.2015 № 300.

Прийом документів на 
участь у конкурсі розпочи-
нається з дня оприлюднен-
ня інформаційного повідом-
лення та закінчується 10 
грудня 2016 року.

Конкурсна комісія розта-
шована за адресою: 

м. Сєверодонецьк, 
просп. Центральний, 59, 

кімната 110, 
телефон: 
095 518 54 97

Катерина ЯЦЕНКО


